
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 25. januar 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Spørgsmål 145
Vil ministeren tage initiativ til en undersøgelse af, hvilke årsager der kan være til, at der 
er fædre, som ikke anvender den øremærkede barsel? Vil ministeren i denne forbindelse 
undersøge nærmere, hvilke økonomiske udfordringer, fædrene oplever, som kan være 
en barriere for, at de afholder den øremærkede barsel, herunder om det kan henføres 
til manglende rettigheder til barsel med fuld løn i overenskomster og lignende? Der henvi
ses til artiklen ”Tre af fire nye fædre gør brug af øremærket barsel” bragt på tv2east.dk 
den 22. januar og artiklen ”Nye barselsregler rammer børn skævt – pædagoger ser triste 
konsekvenser” bragt på tv2.dk den 22. januar 2024.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Helene Liliendahl 
Brydensholt (ALT).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på helene.brydensholt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjarne Laustsen
formand
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